
Besvarelse af spørgsmål nr. 417 (Alm. del), som Folketingets 
Sundhedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse den 1. april 2009. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas 
Dahl (SF).

Spørgsmål 417:
"Kan ministeren bekræfte, at ministeriet er færdig med undersøgelsen vedrørende 
DRG-taksterne."

Svar:
Jeg kan bekræfte, at ministeriet har afsluttet et internt udredningsarbejde vedrøren-
de afregning med private sygehuse. 

Som opfølgning på aftalen mellem regeringen og Danske Regioner fra 1. april 
2009 vedr. tilrettelæggelsen af samarbejdet med de private sygehuse vil ministeriet 
desuden forberede arbejdet hen imod udmelding af referencetakster til brug for 
indgåelse af aftaler med de private sygehuse for 2010. Af aftalen fremgår det, at 

”Afregningen for patienter, der benytter det udvidede frie sygehusvalg, vil [i perio-
den efter 1. januar 2010] ske til en forhandlet pris med udgangspunkt i reference-
takster.”

og at

”Referencetaksterne fastsættes ud fra omkostningsniveauet i den del af de offentli-
ge sygehuse, der udfører de forskellige typer af behandlinger mest omkostningsef-
fektivt. Ministeriet for Sundhed og Forebyggelse udarbejder referencetaksterne.”.
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